
Protokół nr 29/2017 z posiedzenia wspólnego 
Komisji Rady Miejskiej

odbytego w dniu 18  września 2017 roku

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego 
i Budżetu oraz pozostałych Komisji Rady Miejskiej – nieobecny radny Roman Malicki. 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli:
Przewodniczący Rady – Andrzej Kubiak
Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek
Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska
Zastępca Burmistrza – Jolanta Chudzińska
- lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Prezentacja dotycząca budowy sieci światłowodowej.
3. Zaopiniowanie materiałów na  sesję Rady Miejskiej.
4. Wolne głosy i wnioski.
5.  Zakończenie.

Ad. 1.Otwarcie posiedzenia.

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu –
Tomasz Pawlak.
Przedstawił porządek obrad, który przyjęto bez zmian.

Ad.2. Prezentacja dotycząca budowy sieci światłowodowej.

Przedstawiciel sieci INEA – Arkadiusz Jaskulski przedstawił propozycję budowy sieci 
światłowodowej na terenie gminy Borek Wlkp. Budowa dotyczy 347 gospodarstw domowych
(długość sieci 15 km).  Przedstawiciel firmy INEA wnioskował do radnych o rozpatrzenie 
wniosku o obniżenie opłaty za zajęcie pasa drogowego w celu umieszczenia urządzeń 
infrastruktury telekomunikacyjnej. Dodał także, że Gminy, które obniżą tę opłatę będą jako 
pierwsze miały tę inwestycję wykonaną. Ponadto wnioskował do radnych o informowanie 
mieszkańców o możliwości podłączenia się do sieci światłowodowej i niezawieranie 
długoterminowych wiążących  umów z innymi operatorami.

Radni pytali, czy linia światłowodowa będzie doprowadzona do wszystkich gospodarstw 
domowych.

Pan Arkadiusz Jaskulski wyjaśnił, że światłowód zostanie doprowadzony do  każdego 
użytkownika, który kto wyrazi wolę podłączenia do sieci (z wyjątkiem bardzo odległych, 
pojedynczych gospodarstw).

Radny Damian Florczyk poinformował, że w obecnym czasie korzysta z pakietu firmy INEA 
i jest bardzo zadowolonych z usług tej firmy.

str 1



Ad. 3. Zaopiniowanie materiałów na sesję.

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminy Borek Wlkp.
Burmistrz wyjaśnił, że przedłożony projekt uchwały ma na celu zaktualizowanie wykazu 
jednostek organizacyjnych Gminy Borek Wlkp. w związku ze zmianą nazw szkół:
 Zespół Szkolno - Przedszkolny w Borku Wlkp. oraz  
Zespół Szkolno - Przedszkolny w Zimnowodzie.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 
pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 
i nikt nie był przeciwny.

b) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych

Zastępca Burmistrza – Jolanta Chudzińska przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu
uchwały. Poinformowała, że zgodnie  z  art. 40 ust. 8 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o
drogach  publicznych,  Rada  Miejska  Borku  Wlkp.  jest  upoważniona  do  ustalenia

wysokości stawek opłat za zajęcie 1 m2 pasa drogowego dla dróg, których zarządcą
jest Burmistrz Borku Wlkp. 

Obecnie  obowiązujące  stawki  zostały  określone  w  2008  roku  
uchwałą Nr XVIII/125/2008 Rady Miejskiej Borku Wlkp. z dnia 10 kwietnia 2008
roku  w  sprawie  ustalenia  stawek  opłat  za  zajęcie  pasa  drogowego  na  drogach
gminnych.

Podjęcie uchwały ma na celu zmianę wysokości stawek opłat za zajęcie pasa
drogowego  na  cele  niezwiązane  z  budową,  przebudową,  remontem,  utrzymaniem  
i  ochroną dróg.  Zaproponowane  stawki  opłat  zostały  dostosowane  do  panujących
realiów oraz przepisów.  Dokonano analizy obowiązujących stawek opłat  w innych
samorządach. Na podstawie zebranych danych stwierdzono, że stawki opłat za zajęcie
pasa drogowego dróg, których zarządcą jest Burmistrz Borku Wlkp. są niższe niż 
w innych gminach.

Ustawa  o  drogach  publicznych  przewiduje  możliwość różnicowania  przez
samorządy  wysokości  stawek  opłaty  za  zajęcia  pasa  drogowego,  w  tym  m.in.
różnicowanie  ze  względu  na  „rodzaj  urządzenia”.  Wobec  powyższego   w  ramach
urządzeń infrastruktury technicznej ustalono preferencyjną stawkę opłaty za zajęcie
pasa drogowego w celu umieszczenia urządzeń wodociągowych i  kanalizacyjnych  
w wysokości 4,00 zł. Są to urządzenia, które służą zaspokajaniu zbiorowych potrzeb
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wspólnot  samorządowych,  niższa  opłata  stanowi  instrument  wspierający  realizację
zadań użyteczności publicznej.  

Ponadto,  w  stosunku  do  poprzedniej  uchwały,  w  ramach  urządzeń
infrastruktury technicznej wyodrębniono i ustalono odrębną stawkę opłaty rocznej za
zajęcie  pasa  drogowego  w  celu  umieszczenia  urządzeń infrastruktury
telekomunikacyjnej  w  wysokości  5,00  zł.  Opłata  została  ustalona  zgodnie  
z  rekomendacją Minister  Cyfryzacji  zawartą w  piśmie  z  dnia  23  maja  2017  r.  
Jak wskazuje Minister Cyfryzacji, rolą samorządu, jako gospodarza terenu, powinno
być ustalenie  stawek,  aby  zachęcić do  budowy  lub  rozbudowy  infrastruktury
telekomunikacyjnej.   Zbyt wysokie stawki grożą ograniczeniem skali tych inwestycji.

Biorąc powyższe pod uwagę zasadnym jest podjęcie przez Radę Miejską Borku
Wlkp.  nowej uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat  za zajęcie pasa
drogowego dróg gminnych. 

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 
pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 
i nikt nie był przeciwny.

c) przejęcia od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy 
w Poznaniu studni głębinowej wraz z niezbędnym do korzystania z niej gruntem

Burmistrz  wyjaśnił,  że  uchwała  dotyczy  nieodpłatnego  przejęcia  od  Krajowego
Ośrodka Wsparcia  Rolnictwa  działki  o  powierzchni  0,045 ha.  Działka  ta  zostanie
wykorzystana przez Borecki Zakład Wodociągowo Kanalizacyjny w Karolewie pod
budowę studni głębinowej. Woda pochodząca ze studni głębinowej jest niezbędna do
prawidłowego funkcjonowania gospodarki wodnej na terenie gminy Borek Wlkp. i
stanowić będzie alternatywę w przypadku braku wody z istniejących już studni.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.
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Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 
pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 
i nikt nie był przeciwny.

d) udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu na 
dofinansowanie inwestycji dotyczącej budowy bazy Śmigłowcowej Służby 
Ratownictwa Medycznego (HEMS) na terenie Lotniska Michałków w Ostrowie 
Wielkopolskim

Burmistrz  poinformował,  że  w  dniu  26  listopada  2015  roku  Rada  Miejska  Borku
Wlkp.  w uchwale  Nr  XVII/93/2015 wyraziła  stanowisko o  potrzebie  udzielenia   pomocy
finansowej w budowie bazy Śmigłowcowej Służby Ratownictwa Medycznego (HEMS) na
terenie Lotniska Michałków w Ostrowie Wielkopolskim.

W Wielkopolsce funkcjonuje tylko jedna baza śmigłowcowa umiejscowiona na poznańskiej
Ławicy.  Wychodząc  naprzeciw  potrzebie  uzupełnienia  luki  
w  dostępie  do  świadczeń  medycznych  w  postaci  medycznych  czynności  ratunkowych
wykonywanych przez Śmigłowce Służby Ratownictwa Medycznego, powstanie nowa baza,
która promieniem operacyjnym obejmie obszar powiatu gostyńskiego.

W świetle  obowiązujących przepisów ustrojowych ustaw samorządowych oraz odrębnych,
możliwym  jest  udzielenie  pomocy  finansowej  dla  Województwa  Wielkopolskiego  na
dofinansowanie  realizacji  tego  zadania  w  rozumieniu  szeroko  pojętej  ochrony  zdrowia
mieszkańców.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 
pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 
i nikt nie był przeciwny (nieobecny radny Jacek Gałczyński).

e) Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy 
Borek Wlkp. na lata 2017-2021

                Zastępca Burmistrza – Jolanta Chudzińska poinformowała, że   zgodnie z art. 21 
ust. 1 pkt. 1 i ust. 2  ustawy z dnia 21 czerwca 2001r. o ochronie praw lokatorów, 
mieszkaniowym zasobie Gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego (Dz. U. z 2016r., poz. 1610 
z późn. zm.) Rada Miejska zobowiązana jest uchwalić Wieloletni Program Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy, obejmujący okres co najmniej 5 lat.

Ponieważ przyjęty uchwałą Nr XXIII/120/2012 Rady Miejskiej Borku Wlkp. 
z dnia 16 sierpnia 2012 roku Wieloletni Program Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem 
Gminy Borek Wlkp. na lata 2012 – 2016 przestał
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obowiązywać, opracowano nowy program obejmujący lata 2017 – 2021.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 
pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 
i nikt nie był przeciwny( nieobecni radny Jacek Gałczyński oraz Romuald 
Gawroński).

f) zmiany uchwały w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu 
i realizacji dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane
dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących 
własności Gminy Borek Wlkp.

Kierownik Referatu – Alicja Łopatka poinformowała że ustawa z dnia 22 czerwca
2017r. o zmianie ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami oraz niektórych
innych ustaw daje możliwość udzielenia  dotacji  przez organ stanowiący gminy na
prace  konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty  budowlane   dla  obiektów
zabytkowych  wpisanych  również  do  gminnej  ewidencji  zabytków.  Wcześniejsze
przepisy  nie  dawały  takiej  możliwości.  W związku  z  powyższym  postanawia  się
zmienić uchwałę Nr XV/105/2007 Rady Miejskiej Borku Wlkp., w sprawie zasad  
i trybu postępowania przy udzieleniu i rozliczeniu dotacji na prace konserwatorskie,
restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru
zabytków  nie  stanowiących  własności  Gminy  Borek  Wlkp.  Drugi  zapis  dotyczy
zmiany  terminu  złożenia  wniosku  o  przyznanie  dotacji.  Termin  został  skrócony  
z  30  października  na  10  października  z  powodu  terminu  planowania  budżetu  na
stanowiskach pracy tutejszego urzędu.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 
pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 
i nikt nie był przeciwny (nieobecni j.w.).
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g) przyjęcia od powiatu Gostyńskiego zadań w zakresie zimowego utrzymania dróg
powiatowych w sezonie 2017/2018

Burmistrz wyjaśnił, że przyjęcie przez Gminę Borek Wielkopolski przedmiotowych
zadań, zapewni możliwość kompleksowego i spójnego realizowania usług w zakresie
zimowego utrzymania sieci dróg na terenie gminy Borek Wlkp.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 
pozytywnej głosowało 8  członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 
i nikt nie był przeciwny (nieobecni j.w.).

h) ustalenia kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli szkół, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Borek Wielkopolski

Inspektor ds. oświaty – Tomasz Marszałek wyjaśnił,  że na podstawie art.  49 ust. 2
Karty Nauczyciela organy prowadzące szkoły ustalają kryteria i tryb przyznawania nagród dla
nauczycieli za ich osiągnięcia w zakresie pracy dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej,
w  tym  realizacji  zadań  związanych  z  zapewnieniem  bezpieczeństwa  uczniom  
w czasie zajęć organizowanych przez szkołę, oraz realizacji innych zadań statutowych szkoły,
ze środków, o których mowa w ust. 1 pkt 1 cytowanego przepisu prawnego, uwzględniając 
w  szczególności  sposób  podziału  środków  na  nagrody  organów  prowadzących szkoły 
i dyrektorów szkół, tryb zgłaszania kandydatów do nagród oraz zasadę, że nagroda może być
przyznana nauczycielowi po przepracowaniu w szkole co najmniej roku.

i) zmian budżetu i w budżecie na 2017 rok

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu zmian, a mianowicie:
Zmiany  planu dochodów – zwiększa się dochody o kwotę 196.463,28 zł  w :
 dz. 750, rozdz. 75023  o kwotę 21.650,00 zł z tytułu różnych dochodów,
 dz.  758,  rozdz.  75814 o kwotę  84.671,38 zł  z  tytułu zwrotu części  wydatków wykonanych  

w ramach funduszu sołeckiego w 2016 r,
 dz.801, rozdz. 80101- o kwotę 76.705,90 z tytułu dotacji na wyposażenie szkół w podręczniki,

rozdz. 80113 o kwotę 2.500,00 zł z tytułu różnych dochodów,
 dz. 852, rozdz. 85295  o kwotę 10.000,00 zł z tytułu pomocy finansowej z Gminy Ostrów Wlkp. 
 dz.854, rozdz. 85415 o kwotę 936,00 zł z tytułu dotacji na zakup podręczników – „Wyprawka

szkolna”.

Zmiany planu wydatków dotyczą:
 dz. 600, rozdz. 60016 zwiększa się wydatki  na zadanie inwestycyjne:
  - „Przebudowa  ul. Sportowej w Borku Wlkp.” o kwotę  98.000,00 zł,
  dz. 750, rozdz. 75023 zwiększa się wydatki o kwotę 7.611,38 zł  na zakup usług remontowych

i pozostałych,
  dz. 801, rozdz. 80101 zwiększa się wydatki o kwotę 76.705,90 zł na zakup materiałów i pomocy

dydaktycznych,
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   rozdz. 80113 zmniejsza się  o kwotę 790,00 zł odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych,
rozdz.  80110 zmniejsza się wydatki  o kwotę 8.500,00 zł,  zwiększa się w rozdz.  80120 o kwotę
8.500,00 zł na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń, 

  dz.852, rozdz. 85295 zwiększa się wydatki o kwotę 10.000,00 zł na wypłatę świadczeń społecznych,
  dz. 854, rozdz. 85415 zwiększa się wydatki o kwotę 936,00 zł na zakup podręczników  w ramach

Rządowego programu pomocy uczniom - „Wyprawka szkolna”, 
 dz. 900, rozdz. 90095 zwiększa się wydatki o kwotę  4.000,00 zł na zakup usług pozostałych.

W ramach funduszu sołeckiego dokonuje się przesunięć miedzy paragrafami w rozdziałach  60016,
90004, 92105, 92109. 

Po dokonanych zmianach wydatki zwiększyły się o kwotę 196.463,28 zł i planowane są na poziomie
40.735.904,10 zł.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 
pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania 
i nikt nie był przeciwny (nieobecni j.w.).

Ad.4. Wolne głosy i wnioski.

Radny Michał Dopierała wnioskował o ustawienie znaku ograniczenia prędkości przed 
cmentarzem w Borku Wlkp.

Burmistrz wyjaśnił, że pismo w tej spawie zostało już wysłane do Wielkopolskiego Zarządu 
Dróg Wojewódzkich w Ostrowie.

Innych uwag nie zgłoszono.

Ad.5. Zakończenie.

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący Komisji – 
Tomasz Pawlak zakończył posiedzenie.

Protokołowała Przewodniczący Komisji

Wiesława Wójcik Tomasz Pawlak
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